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До: Управ  осередків Спілки Української Молоді в Австралі 
ВШ Подруги й Друзі, 
 

ХРИСТОС РАЖДАЄТЬСЯ! 
 

Справи 
 

1. Пожежі біля оселі Карпати Мельборнського осередка... 
2. Протокол ХХго Зїзду СУМ Австралії 
3. Крайовий Курс Провідництва (в Перті)... 
4. Світова Конференція Виховників... 
5. Обіжник Світової Управи... 
6. Пригадуємо... 

 

1. Пожежі біля оселі Карпати Мельборнського осередка... Усім вже відомо про катастрофічні 
пожежі в стейті Вікторії, а зокрема навкола району таборової оселі Карпати осередка Мельборн. Нижче 
подаємо попередно висланий емайл до осередків про  даний стан ситуації. 
 

“Цією дорогою, повідомляємо осерeдків, що з приводу шаленної катастрофи лісових вогнів на 
терені Вікторії, (а зокрема в околицях таборової оселі Карпати осередку Мелборн, в районі 
Меррісвілл-Бакстон-Нарбетонґ), Крайова Управа вислала допомогу у формі одягу для 
потерпілим.  Ми вислали светри, та капелюхи – вартість в сумі близько $1,100, яке буде 
передане через осередка Мельборн цього тижня.  Ми також складаємо подяку підприємству 
“Corporate Air”, за погодження перелету одяг до Мельборну. 
 

We wish to advise that the National Executive has responded to a call from CYM Melbourne, and has 
donated clothing (fleece jumpers and caps/hats) to the appeal in the areas of the “triangle” – 
Marysville/Buxton/Narbethong – which has so tragically suffered in the catastrophic bushfires in Victoria in 
recent days.  The value of the donation is in the vicinity of $1,100.  The clothing shall be passed on to 
those in need in the area through appropriate authorities sometime this week.     We take this opportunity 
to also thank “Corporate Air” who so kindly agreed to transport the clothing to Melbourne. 
 

We continue to express our deepest sympathies to all who have in any way suffered in this terrible ordeal.  
For those who have had the pleasure, privilege, and opportunity to attend CYM camps at “Karpaty”, know 
how picturesque the local area is… Sadly, as can be ascertained from news reports – places like 
Marysville, have been all but obliterated.  We ask that prayers be said for those who have suffered in any 
way…  We will continue to provide updates as soon as they do become available. 
 

Ми далі висловлюємо наші найглибші співчуття усім котрі потерпіли в часі цієї небуденної 
катастрофі.  Для тих, котрі мали приємну нагоду і привілей таборувати на оселі Карпати, 
мають уяву самої прикраси терену... На жаль, усі відомості подані через телевізійних джерел 
доказує, що містечка як Меррісвілл фактично вже не існують.  Просимо усіх молитися за тих 
котрі потерпіли. Дальші інформації будемо передавати в часі отримання.” 
 

Ми вдячні управі осередка Мельборн за поширені повідомлення (безпосередно до голів усіх осередків) 
про стан ситуації.  КУ також складає вдячність усім котрі в будь який спосіб підтримали заклик осередка 
Мельборн за допомогу потерпілим – зокрема висловлюємо признання осередку Перт, управі СУОА, 
станиці Пласту Вікторії, працівникам одної дільниці авіалінії Квантас (почерез д. Богдана 
Герчанівського), Укр. Громада Південної Австралії,  – усі котрі, на цей час, пожертвували по сумі 
принайме $1000. 
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2. Протокол ХХго Зїзду... В прилозі включаємо копію Протоколу 20го Зїзду СУМ 
Австралії, який відбувся в листопаді минулого року.  З огляду на величену документу (понад 8МБ), 
прилоги згадані на останні сторінці протоколу не є включені в цьому обіжнику. КУ на днях вишле 
(звичайною поштою) до управ осередків компактний диск (CD) в якому буде вставлений Протокол 
в повністю з прилогами, (котрі на цей час вже передані до КУ або отриманo КУправою). Прийняття 
протоколу запляновано в часі Надзвичайного Зїзду (6 червня ц.р.).  Осередки, котрі ще мають 
передати інформацію згадано в прилогах просимо це зробити негайно. 
 
3. Крайовий Курс Провідництва... Знова пригадуємо осередкам, що відбувається Крайовий 
Курс Провідництва в Перті. Заохочуємо Вас придбати участь старшого юнацтва і (молодших) 
дружинників (вік між 15р. і 22р.).  Про усі дані просимо знова звернутися до Обіжника ч.5-2008, 
висланий осередкам дня 16го грудня, 2008.  Зголошення на курс вже повинні були вплинути до КУ. 
 
4. Світова Конференція Виховників... В прилозі включаємо для Вашої уваги 
інформацію зглядно Світової Конференції Виховників, яка відбувається на терені КУ СУМ Канади.  
Просимо дотримуватися попередно Вам подані реченці (глянь в Обіжниках ч. 8-2008-2009 і ч.9-
2008-2009), що до зголошення участи членів Вашого осердка.  Також пригадуємо, що усі 
зголошення мають йти через КУ СУМ Австралії. 
 
5. Обіжник Світової Управи... В прилозі включаємо для Вашого розгляду копію 
Обіжника Світової Управи СУМ – ч.1-2009, який отримано дня 10го лютого ц.р..  В обіжнику 
заторкнено нижче подані справи. В де котрих випадках Вам вже попередно вислано інформації 
про згадані справи. 
 

* Гасло і Річниці на 2009 рік (глянь Обіжник КУ СУМ Австралії ч. 6-2008/2009 вислано 
дня 10го січня 2009). 

 

* Світова Конференція Виховників (глянь Обіжники КУ СУМ Австр. – ч.6-2008-2009, 
також ч.8-2008-2009 вислано 26-01-2009, і ч.9-2008-2009 вислано 31.01.2009). 

 

* Пленум Світової Управи – відбувається в жовтні ц.р. в Мюнхені.  КУ СУМ Австралії 
подасть докладніші дані при найближчі нагоді. 

 

* Світовий Злет Дружинників (глянь Обіжник КУ СУМ Австралії ч.8-2008-2009 вислано 
26го січня 2009, і ч.9-2008-2009 вислано 31.01.2009). 

 

* Однострої – СУ планує замовляти додаткових частин одностроїв.  Якщо Ваш 
осередок потребує частини осднострою, просимо повідомити Генерального 
Секретаря КУ СУМ Австралії до дня 17го лютого ц.р. (КУ має повідомити СУ до дня 
19го лютого). 

 

* Крилаті – в обіжнику Світової Управи згадано про підвищення коштів дитячого 
журналу Крилаті.  Про саме користування журналу осередкам, та принумерування 
його для юнацтва нашого терену. КУ вповністю підтримує старання поширити тираж 
Крилатів, та заохочує усіх осередків вплинути на своїх членів - так, щоб кожна 
родина (зокрема в яких є юнацтво) принумерували собі Крилаті. 

 
 
 
 

Цей Обіжник продовжується на слідуючі сторінці 



ім. Ген Хор. Тараса Чупринки в Сіднеї; ім. Гет. Івана Мазепи в Мельборні; ім. Степана Бандери в Джілонґу; 
ім. Крут в Перті;  ім. Симона Петлюри в Нюкастелі; ім. Тараса Шевченка в Аделайді; 

ім. Полк. Євгена Коновальця в Канберрі-Квінбіян; ім. Кн. Володимира Великого в Окслей. 
 

6. Пригадуємо 
  
*   Подати думки про мережу емайл СУМнет – cym.org... 
*   Мати на увазі відбуття Здвигу Українців Австралії (у Мельборні в червні ц.р.) 
*   Мати на увазі, що відбудеться Надзвичайний Зїзд – 6го червня ц.р. 
*   Маємо на продаж.... різні СУМівські речі... 
*  21-12-2008  Подати контактні дані членів Вашої управи до КУ (не всі осер. ще подали       

дані)... 
* 31-01-2009 Вислати звіти осередків до КУ (глянь Обіжник ч.4-2008) 
* 31-01-2009 Дата зголошення учасників на Курс Провідництва в Перті 
* 13-02-2009 Подати зауваги до КУ до проєкту Статуту СУМ Австралії 
* 15-02-2009 Подати до Генерального Секретаря справи, котрі Ви бажали піднести до 

обговорення в часі Дня Плановання Крайової Управи 
* 15-02-2009 Подати зголошення (із завдатком) дружинників на 8-ий Світовий Злет 

Дружинників (у Ванкувері, Канада) 
* 17-02-2009 Подати до КУ замовлення частин однострою 
* 21-02-2009 Подати зауваги до КУ до Резолюцій ХХго Крайового Зїзду 
* 21-02-2009 Повернути Звітного Листка до КУ - для голови Світової Виховної Ради (глянь 

до Обіжника ч.6-2008-2009). 
* 28-02-2009 Відбувається Плановий День КУ (лише для участи членів КУ). 
 
З пошаною до Вас,   
Лишаємося з СУМівським привітом 
 
Честь України!         Готов Боронити! 

 
 
 
         

Петро Дума          Ярослав Дума ОАМ 
Голова           Генеральний Секретар 



 
 

Спілки Української Молоді в Австралії 
 

ПРОТОКОЛ ХХ-го Крайового З'їзду 
Український Народний Дім, Мельборн 

  

15го листопада 2008 
 

Відкриття 
 

Уступаючий голова, д. Василь Сенько скликав збірку делеґатів та гостей, яку 
перепровадив уступаючій Організаційний Реф. – д. Степан Дума. 
 

Після входу з прапорами осередків СУМ в Австралії, відспіванням гимну “В гору 
прапори”, та перепровадження молитви о. Мітр. Олександром Кенезом, д. Сенько 
проголосив ХХий Зїзд відкриттим з участю відповідною кількістю делеґатів, 
представляючи 6 (з вісімох) осередків. 
 

Друг В. Сенько попросив присутних вшанувати членів нашої спілки, котрі відійшли у 
вічність в часі минулої каденції. 
 

В часі збіркового апелю, д. В. Сенько викликав друзів Мар’яна Ткачука, Ярослава 
Думу, та под. Марійку Шушняк та вручив їм відзначення IV-го ступеня наділені 
Світовою Управою а саме: 
 

 д. Мар’ян Ткачук 4-им Ступенем Міжнародника (наділено 1992р.) 
 д. Ярослав Дума 4-им Ступенем Суспільника  (наділено 1992р.) 
 под. Марійку Шушняк 4-им Ступ. Культурника (наділено 2006р.) 
 

Після розходу, делеґати приступили до ділової частини зїзду.  
 

Покликаня Почесної та Ділової Президії 
 

До Почесної Президії покликано: 
 

п. Симон Когут  голова КПС Австралії 
д. Стефан Романів  голова СУОА  
д. Ярослав Дума 
о. Мітр. Олександер Кенез Епархія УКЦ 

 

До Ділової Президії, пропоновано уступаючою КУ: 
  

На предсідника – д. Стефана Романіва; 
 На секретарі – под. Катерину Островську і под. Уляну Моравську. 
 

Пропозицію прийнято одноголосно. 
 

Приняття порядку нарад ХХ-го З'їзду 
 

Друг Степан Дума – уважав, що “узгіднення кандидатів на ІVий ступень до 
наступного Світового Конґресу СУМ” не є в компитенції зїзду, і це може зробити 
наступна КУ. 
В дискусії брали участь д. С.Романів та под. Х. Моравська-Гузій, після чого 
уважалося, щоб цю точку залишити з зміною на слово “дискусію” замість “узгіднення”. 
 

Друг С.Романів подав пропозицію, щоб Офіційну Знимку зробити перед обідом. 
 

Прийняття Порядку Нарад з повище згаданими змінами пропонував  д. Марко Ткачук, 
та підтримано другом Павлом Камінським. Пропозицію прийнято одноголосно. 



Прочитання та затвердження протоколу ХІХ-го з'їзду 
 

д. Степан Дума шукав пояснення або уважав: Що у протоколі ходить мова про 
“документи в прилогах”, але до самого представленого протоколу нема згаданих 
прилог. 
Протокол написаний українською та англійською мовами. Перед прийняття самого 
протоколу потрібно, щоб воно було лише в українській мові. 
д. В.Сенько пояснив, що КУ лише щойно отрималa протокол, (і це без прилог) від 
под. Тамари Моравської. 
 

д. С.Романів уважав, що усі прилоги повинні бути включені до протоколу перед його 
оприлюднення і, що переклад англійських частин можна закінчити в обідові переві. 
 

Привіти 
 

Писемні привіти виголошені від:  
Світової Управи СУМ 
КУ СУМ в США 
КУ СУМ Канади (отримано емайл - електронною поштою) 

 

Усні привіти виголосили: 
п. Симон Когут   голова КПС Австралії 
д. Маріян Ткачук   від Епархіальної Ради УКЦ 
о. Олександер Кенез Привіт від Преосв. Владики Кир Петра 

 

Вибір Комісій 
  

На пропозицію под. Ірки Кондаревич, підтримано под. Христиною Моравською-Гузій, 
одноголосно прийнято склад комісій як слідуюче: 
 

Фінансова комісія 
 

д. А. Менцінський 
под. М. Папа 
под. Г. Полотайко 
 

Мандатно-Верифікаційна 
комісія 
 

д. Р. Захаряк 
д. Д. Моравський 
 

Номінаційна комісія 
 

д. А. Лех 
д. П. Камінський 
 

  Резолюційна комісія 
 

под. М. Яцишин 
под. Х. Моравська-Гузій 
д. Ярослав.Дума

Звіти 
 

Доповнення до звітів членами Кр. Управи СУМ 
 

Фінансовий звіт – поправки й доповнення 
 

Друг Андрій Менцінський обширно пояснив фінансовий звіт, і подав слідуючі 
додаткові інформації: 

 

Неточність в цифрі “Членскі вкладки”, яку потрібно змінити на $13,480. Це 
правдаподібно сталося бо осер. Мельборн змінив стан-число свого членства – тепер 
менше число і вкладки зменшенні до $1,000 

 

Потрівно добавити до точки приходів, повернення подорожних коштів д. Стефана 
Романіва в сумі $3,199, та рівночасно добавити цю суму до витрат під рубрикою 
Світовий Конґрес.  Остаточна сума є $18,112. 

 

Інші Видатки 
Інвентар Светрів – доказує певний брак светрів, отже цю втрату потрібно вписати – 
нова сума вартости є $815. 

 

У Декларації Фінансового Положення (Statement of financial position) потрібно 
врахувати попередних витрат под. Т. Захаряк (3 роки тому) в сумі $756, які тепер є 
задовжені до неї. 
 



Отже, підсумок поправок: Чистий Дохід: $13,181 Чисті Активи: $34,869 
Дохід: $13,181 

 

З огляду використовування Кумулятивну Методику бухгальтерської здібности (accrual 
system), хоч рахунки до осередків вийшли, не всі ще заплатили свою заборгованість, 
нпр. осер. Нюкастель і Канберра-Квінбієн ще залеглі. 

 

Головні доходи прибули з таборів.  До Крайового Табору, осер. Сідней закупив багато 
майна – нпр. шатра, і таким чином КУ не мала такі витрати, і не потребувала 
орендувати шатра, - це зменшило кошти повязані з табором. Спільний Табір Молоді 
(СУОА) принесло нам чистого доходу в сумі $5,000. 

 

Світовий Конґрес – з тим повязано поважні поїздкові-подорожні кошти. 
 

Відбувся Зїзд Дружинників, з якого фінансово ми втратили, бо кошти повязані з 
летами поважні. Але, з огляду того, що в касі поважний дохід (з таборів) КУ уважала 
що цей кошт піде на користь нашої спілки з інших аспектів. 

 

КУ заплатила усе заборговання до Світової Управи, та перед-вплатила вкладку аж до 
наступного Конґресу, бо в цей час обмін долляра стояв на високому рівні. 

 

Активи на сьогоднішний час -  в банку трохи більше ніж $9,000. 
 

Приходи: 
Осередок Нюкастель підтверджує суму заборгованністі. Друг А. Менцінський 
сумнівається що ця сума буде вплачена до КУ. Осередки Мельборн і Джілонґ 
вплатили свої членські вкладки вповністю. Ще очікуємо певну заборгованність 
осередків Аделайда і Канберра. 
Рівнож очікуємо поворот коштів повязані з відмовленням лету д. В. Сенька в Україну. 

 

Інвентар Светрів і капелюхів: Светри – 40... Капелюхи – пропали... 
 

Звіт Контролної Комісії 
 

Голова Контрольної Комісії д. Роман.Захаряк відчитав звіт (в прилозі) за підписом 
друзів Р. Захаряк та Д. Моравський. 
Контроля відбулася фінансових книг і прилог з д. А. Менцінським. 
 

Зауважено у звіті КК, що поважна витрата (понад $5000) було за за-океанні подорожі 
членів КУ.  Потрібно застановитися чи такі подорожі подають позитиви наші спільці. 

 

Звіт Товариського Суду 
 

Голова Товариського Суду, д.Петро Дума повідомив, що до Тов. Суду не вплинули 
ніякі справи до розгляду. 
 

Дискусія над звітами 
 

В дискусія брали участь: 
 

Под. Х.Моравська-Гузій - Пояснила, що її подорожі (до інших осередків) переважно 
покритті у звязку з її професійної працею, і в такому випадку не є включені у розходах 
у фінансовому звіті.  Вона уважала, що за-океанні подорожі є конечно потрібні – нпр. 
Австралію на Конґресах трактують поважно, бо вклад є рівноважний. Ми повинні 
якнайчастійше висилати наших молодших кадрів на такі подорожі. Можливо, потрібно 
розглянути окремий подорожний фонд. 
 

д. Степан Ткачук - Шукав пояснення про оплату за Крилаті. 
Друг В.Сенько пояснив, що Крилаті тепер є поширений журнал для усієї молоді в 
Україні (не лише СУМівської молоді).  З рамени СУМ Австралії, КУ зобовязалася на 
50 примірників, до якого передбачалося, що осередки також оплатимуть частину тих 
коштів.  Под. Х. Моравська-Гузій пояснила, що про цю справу також вийшло 
повідомлення до Головних Виховників осередків. 



 

д. Степан Дума - Уважав, що з огляду того, що пропащі светри були під оглядом 
осередку Сідней, цей осередок повинен покрити втрачені кошти.  Под. М. Шушняк 
повідомила, що Вона знова перегляне цю справу в часі повороту до Сіднею. 
д. Ст. Дума також шукав вияснення про те, що на останному Зїзді, вибрано друзів 
Осипа Смолинця та Михайла Ланицю до Контрольної Комісії, але чомусь вони не 
фіґурують у звіті. Друг Р. Захаряк пояснив, що д. О. Смолинець повідомив КК, що не 
матиме можливість виконувати ролю у КК, і натомість покликано д. Павла Сеніва. 
 

Под. Ганя Полотайко - Запиталася про продажі светрів і чи журнал Крилаті вже 
фактично вийшов у тераж. 
д. A. Mенцінський пояснив що продаж светрів враховано під рубрикою “однострої”, а 
д. В. Сенько повідомив, що розгляне чи Крилаті вже вийшли і про те повідомить КУ. 
 

Под. М.Яцишин - Пояснила заборгованність осер. Канберра-Квінбіян (з огляду що це 
малий осередок, який не оперує поважними фондами). Вони постараються знайти 
фонди на покриття заборгованність до КУ. 
Вона також уважала, що за часу її каденції (півтора року) вона зауважила браку 
комунікації від КУ. 
Пропнує розглянення нових способів збирання фондів для КУ, і також, щоб ново-
обрана КУ розглянула можливість включення референтури Сеньйорів до складу КУ. 
 

Под. Ганя Полотайко шукала пояснення чи є можливість отримати державних 
дотацій. Друг А. Менцінський пояснив, що це лише можливо реєстрованим 
організаціям. 
 

Под. Марійка Шушняк висловила думку про те, що КУ є запрошена на різні імпрези й 
засідання (з рамени Світової Управи), але на жаль СУ не готова покрити кошти КУ. 
Друг С. Романів пояснив, що коли СУ окремо запрошує члена СУМу, то за таке СУ 
платить, й коли член подорожує в імені осередка – то за те осередок платить.  
Важним є розглянути саму потребу подорожі й чи усі члени повинні їхати в даний час. 
Друг Dмитрик Mоравський висловив думку, що на Конґрес оплатилося за 5-ох членів 
з Австралії. Як є брак фінансів, потрібно серйозно застановитися чи це розумний 
спосіб витрати фондів. 
Под. Х. Моравська пояснила, що до згаданої подорожі також включилося відбуття 
Світової Конференції Виховників на яке було важне вислати учасників. Ще раз 
повторила про вплив австралійської делеґації, як нпр. Пропонований Злет 
Дружинників в Канаді та обрання - ко-оптування д. Степана Думу до СУ як референта 
Дружинників. 
Друг В. Сенько пояснив, що хоч бюджет передбачував суму $8,000 на подорожі, КУ 
витратила $17,000. Де чого прибуло від Фундації Склепковича ($2,000), а осередок 
Сідней покрив кошти подорожі д. А. Менцінського.  Він також пропонував створення 
окремого Подорожного Фонду для КУ у нові каденції. 
Друг С.Романів уважав, що звіти повинні відзеркалювати джерело фондів. Рівнож 
потребу нотувати не-передбачені справи котрі вимагають витрат понад 
бюджетованими сумами. 
 

Друг Павло Камінський шукав вияснення чому лише осер. Джілонґ і Перт включили 
свої звіти, а інші осередки не подали. 
Після короткої дискусії, Предсідник д. С. Романів пояснив важливість звітування, і 
прийнято рішення про те, що усі осередки котрі ще не передали звіти повинні це 
зробити до місяця часу. 
 



Представлення пропонованого Статуту Кр. Управи СУМ в Австралії 
 

Член Статутового Комітету, д. Ярослав Дума представив пропонований статут КУ 
СУМ Австралії пояснуючи, що оригінально опрацьований статут був базований над 
стаутом Світової Управи. Але, опісля перегляду правником уважалося, що потрібно 
де чого впровадити, щоб статут мав відповідний леґальний статус у державних 
законо-чинників Австралії та щоб уможливити його реєстрування. Таким чином 
більшість статуту переписано на базу СУМ Канади та включено де які постанови 
реєстрованого статуту осередку Сідней. 
 

З прийняттям статуту,  можна приступити до самого рестрування (системою “ARBN”  
замість системою Корпораційної – “Corporations Law” через “ASIC” котре, в 
порівненню є поважно коштовно). 
 

Друг С. Романів, пояснив справу емблеми СУМ, котра офіційно зареєстрована в 
Канаді, і про те, що сама реєстрація напевно улегшить спосіб відповідних 
адміністративно-оперативних змін. 
 

Друг Маріян Ткачук висловив своє зажурення про слова 'mental development' згадано 
в статуті.  Друг Я. Дума, пояснив що це не є негативна термінологія, і фактично її 
використовується у сьогоднішому часі речникаму Департаменту Наук та учителянми, 
які вживають термін 'good mental health'. Друг С. Романів подав думку на вживання 
слова 'positive mental health'. 
 

Друг D.Mоравський шукав пояснення про автоматичне включення голів осередків в 
Екзикутиву КУ.  Друг Я. Дума пояснив, що це не входить, бо навіть у статуті СУ, лише 
голови КУ входять до СУ, а голови осередків не входять до КУ.  Він уважав, що 
можливо не практично помножити стан КУ таким способом. 
 

Друзі Маріян Ткачук і Марко Ткачук уважали доцільно включити попереднього голову 
КУ до Екзекутиви КУ. Друг В. Сенько уважав, що попередний голова можливо не має 
намір залишитися в КУ і, що переважно вибирається професійних осіб котрі 
відзеркалюють поважну ролю в управі. 
 

Узгідення та Прийняття Статуту Кр. Управи СУМ в Австралії 
 

Друг A. Mенцінський уважав, що осередки не мали досі часу переглянути цей варіянт 
статуту, і тому ми не можемо на цей час його прийняти. Друг Степан Дума пояснив, 
що оригінальний варіянт вислано осередкам понад рік тому, а цей варіянт осередки 
отримали 31 жовтня ц.р.  
В дальші дискусі брали участь под. Х. Моравська-Гузій, д. А. Менцінський, та д. С. 
Романів. 
Друг Р. Захаряк подав слідуючу пропозицію (підтримано д. В. Сеньком): 

 Осередки повинні переглянути статут у слідуючих трьох місяцях та подати свої 
зауваги до КУ. 

 Опісля перегляду коментарів осередків, КУ повинна вислати новий варіянт до 
осередків до 1го березня 2009. 

 Статут повинен бути дальше розглянений і поданий для його остаточного 
приняття на Надзвичайному Зїзді, який можна здійснити в часі Здвигу Українців 
Австралії запляновано з рамени СУОА на червень 2009. 

 

Згадана пропозиція прийнята одноголосно. 
 
В цей час д. В. Сенько повідомив учасників зїзду, що якраз закінчив розмову з 
головою осер. Нюкастель (д. Юрко Бойко) котрий вибачається за неможливість брати 
участь на зїзді, але він передбачує оплату заборговання членських вкладок осередка 
до кінця тиждня. 
Друг Р. Захаряк повідомив, що в розмові з д-ом Павлом Сенівом (осер. Мельборн) – 
він також вибачається за те, що не може бути присутним. 
 

{* ОБІДОВА ПЕРЕРВА *} 



Після обідової переви, Предсідник повідомив, що Протокол 19го Зїзду вже 
перекладаний та поправлений, лише потрібно добавити прилоги. 
На пропозицію д. Марка Ткачука, підтримано под. Х. Моравською-Гузі, протокол 19го 
зїзду прийнятий одноголосно з проголошеними заувагами про прилоги. 
 

Звіт Мандатно-Верифікаційної комісії 
 

Друг Р. Захаряк подав звіт умандатованих делеґатів на Зїзд, а саме: 
 

Аделайда – 2 
Мельборн – 8 

Сідней – 11 
Канберра – 1 

Перт  - 2 
Джілонґ - 4 

 

Отже, є 28 делеґатів з правом голосу. Осередок Сідней також має голосів Проксі, які 
є в порядку. 
Члени КУ мають право голосу до часу уділення абсолюторії. 
 

Стан осередків на цей час є: 
 

Аделайда – 12 
Мельборн – 172 
Сідней – 232 

Канберра – 15 
Перт  – 20 
Джілонґ – 51 

Нюкастель – 25 

 

Под Х. Моравська-Гузій уважала, що осер. Сідней перевищив стан свого членства. 
 

Дискусія та затвердження бюджету Кр. Управи на наступну каденцію 
 

Друг A. Mенцінський подав до відома, що він переглянув висоту членських вкладок, і 
пропонує затримати існуючі вкладки, а саме: 

 

Молодше Юнацтво $5.00  Старше Юнацтво  $7.50 
Дійсні Члени  $10.00 (Дружинники та Сеньори) 

 

Пропозиція підтримана под. М. Шушняк, та прийнято одноголосно. 
 

Друг A. Mенцінський пропонує затримання існуючого бюджету, бо не відомо хто буде 
в нові управі й не устійнено діяльність нової управи. Він уважає, що нова управа 
повинна сама підготовити бюджет і представити до затвердження на слідуючомі 
Пленумі КУ. 
Пропозиція підтверджена д. В. Сеньком, та прийнята одноголосно. 
 

Представлення Резолюції Зїзду 
 

Голова Резолюційної Комісії, д. Ярослав Дума повідомив, що комісія лише розглянула 
наголовки пропонованих резолюцій, а саме: Вступ (включаючи річниці), Вітання, 
Постанови, та резолюції торкаючи – Статут, Виховання, Дружинників, Видавничі 
справи та СУМнет, Організаційні справи. 
Резолюції в повністю будуть вислані делеґатам-осередкам до місяця часу для 
затвердження.  Пропозицію прийнято одноголосно. 
 

Уділення абсолюторії уступаючій Управі 
 

Уважалося, що перед уділенням абсолюторії, потрібно пояснити виправлений 
Фінансовий Звіт, котрий щойно переданий делеґатам зїзду. 
 

Под. Марійка Папа шукає вияснення про додаткову суму $700 у звіті. Друг A. 
Mенцінський пояснює, що в попередному звіті (попередної КУ) зауважено 
бухгальтерсьу помилку, яку тепер потрібно було включити і виправити. 
Под. Г. Полотайко уважала, що сума на втрату від светрів, не є включена.  Друг А. 
Менцінсьий пояснює що сума тепер додана до втратів 
Под. Г. Полотайко уважає, що звіти в майбутному також повинні включати цифри з 
попердного звітування. 
 

Голова КК., д. Р. Захаряк висловив подяку уступаючій КУ на чолі з д. В. Сеньком за 
пропоблену працю в каднеції, та подав пропозицію на уділення абсолюторії 
уступаючій управі.  Пропозиція підтверджена под. Іркою Кондаревич. (Зауважено що 
уступаюча КУ не повина сама голосувати). 
Пропозиція прийнята: За – 17 голосів;  Проти – 0; 



Вибір Крайових Керівних органів СУМ 
 

Голова Номінаційної Комісії, д. Андрій Лех, подав пропозицію-листу кандидат на 
керівних органів КУ СУМ Австралії, (підтримано д. Павлом Камінським) на каденцію 
2008-2011, як слідуюче (листа в прилозі): 
 

Крайова Управа 
 

 Голова – Петро Дума 
\ 

Члени – Павло Камінський; Степан Дума; Галя Сенів; Петро Валеґа; 
Ярослав Дума; Катерина Кобрин; Степан Моравський;  
Андрій Дума; Наталка Моравська. 
 

 Контролна Комісія 
 

Голова – Роман Захаряк 
 

Члени – Ганя Полотайко; Ірка Кондаревич. 
 

 Товариський Суд 
 

Голова – Михайло Моравський 
 

Члени – Одарка Брецко; Маруся Ячишин. 
 

Вислід голосування на керівних органів: 
 

На голову КУ –  За - одноголосно. Проти – 0. Здержались – 0. 
На членів КУ –  За – одноголосно. Проти – 0. Здержались -0. 
 

За склад Контролної Комісії – За – одноголосно. Проти – 0. Здержались – 0. 
За склад Товариського Суду – За – одноголосно. Проти – 0. Здержались – 0. 
 

В цей час також висловлено подяку д. Д. Моравському за довголіний вклад в КУ – 
зокрема на ниві КК, як рівнож і попередно в самі КУ. 
 

Приняття кандидатів на ІІІ ступень по сферах їхної діяльності в СУМ та 
узгідення кандидатів на ІV ступень до наступного Світового Конґресу СУМ 
 

На ІІІий Ступень (подані письмові пропозиції осер. Мельборн і Джілонґ в прилозі) 
 

Пропозиції осередка Джілонґ:  Виховник - д. Марко Ткачук 
Ратник - д. Марко Ткачук 

 

 Пропозиції прийнято одноголосно. 
 

Пропозиції осередка Мельборн: Культурник - под. Меланія Моравська 
- под. Галя Костюк 
- д. Михайло Моравський 

       Виховник - под. Текля Яворська 
       Суспільник - под. Наталка Моравска 
         - д. Славко Симчишин 
         - д. Михайло Юрчишин 
 

 Пропозиції прийнято одноголосно. 
 

Пропозиції осередка Сідней:   Суспільник - под. Дарка Сенко 
         - д. Андрій Менцінський 
 

 Пропозиції прийнято одноголосно. 
 



На ІVий Ступень 
 

Пропозиція осередка Мельборн: Суспілник - д. Петро Дума 
 

Пропозиція осередка Сідней:   Суспілник - д. Юрко Менцінський 
         - д. Василь Сенко 
 

Висловлено думку, що д. Юрієві Менцінському вже наділено згаданий ступень. 
Згадані пропозиції щоб КУ представила до СУ прийняті із заувагою для перевірки 
статус д. Ю. Менцінського. 
 

Друг Степан Дума пропонує, щоб осередки котрі ще не подали на письмі своїй 
пропозиці з біографічним данами, повині це зробити негайно до КУ, щоб уможливити 
подання пропозиції на IVий ступені до СУ, а ІІІий для втримання в архіву.  (Зауважено, 
що лише осередок Сідней має подати письмові пропозиції).  
 

Вибір делеґатів на XVIII Світовий Конґрес СУМ 
 

Под. Наталя Попович пропонує цю справу залишити до компетенції ново-обраної КУ. 
Пропозиція підтримана д. Андрієм Лехом, та прийнято одноголосно. 
 

Внески і побажання 
 

Под. Х. Моравська-Гузій уважала, щоб ново-обрана КУ зробила перевірку стану 
членства по осередках, та дізнатися про справжний стан нашого членства. 
Друг В. Сенько (у відповіді до под. Х. Моравської-Гузій) пояснив, що д. П. Камінський 
попередно вислав звітні листки до осередків на яких осередки слабо відповіли. 

 

Под. Г. Полотайко уважала, що потрібно розбудувати осередок Нюкастель і тому, що 
до парафії тепер прибуде о. Павло Березнюк (бувший виховник осер. Мельборн), 
можливо було б корисно користуватися його послугами. 
В справах  членських вкладок, под. Полотайко зауважила, що опісля виплати осер. 
Мельборн, осередок залишиться з сумою $1000.  Потрібно застановитися над 
різними частинами вкладок до КУ і також розглянути інші способи фінансування КУ. 
Под. Полотайко також пропонувала, щоб у будучому Фінансові Звіти включали цифри 
попередних років для порівнення. 
Под. М. Шушняк (у відповіді до под. Полотайко) подала думку на розглянення 
можливості піднесення членської вкладки. 

 

Под. Х. Моравська-Гузій пропонує ново-обрані КУ підготовити 5ть річний план 
діяльности, щоб відзеркалювати табори, зїзди, імпрези Пласту та СУОА, і таким 
чином запобігти розходження імпрез. 
Добре булоб устійнити план засідань КУ (який можна виставити на СУМнет), щоб 
осередки мали можливість подавати прохання до розгляду Крайовою Управою.  
Вона уважала, що добре було б покликати ревізійну комісю для перегляду стану 
членства по осередках – склад комісії не мусить лише бути члени КУ. 

 

Под. М. Яцишин пропонувала референтуру Сеньйорів в складі КУ, і щоб КУ 
розглянула можливість спільної імпрези осередків Сідней, Канберра, і Нюкастель. 

 

Друг Mарко Ткачук пропонує дальшу працю з Пластом – можливо відбути принайме 
одну спільну імпрезу річно. 

 

Друг Степан Дума уважає, що конечно потрібно розглянути стан осередка Окслей 
(Брізбен), бо цей осередок взагалі не фіґурує в наших списках. 
 
 



Слово новобраного Голови 
 

В часі передачі, уступаючий голова д. В. Сенько побажав ново-обраному голові, д. 
Петру Думі, найкращих успіхів в дальші праці. 
 

Ново-обраний Голова, Друг Петро Дума  у своєму слові висловив усім делеґатам 
подяку за довіря, і подякував уступаючій управі на чолі з д. В. Сеньком за пророблену 
працю в часі каденції.  Друг П. Дума висловив думку про конечну потребу працювати 
над молодими кадрами, з метою забезпечити спадковість нашої спілки. Рівнож, наша 
спілка повинна усвідомити собі свої надбання – фактично, наші осяги і, таким чином 
ново-обрана КУ готова відвідати осередків та з ними співпрацювати і допомогти в 
тому напряму.   В цій каденції в КУ працюватиме Булава, щоб поширити діялність 
нашого юнацтва. Ми також мусимо впровадити одностайний адміністративний 
порядок наших анкетів. Також, важне нам зрозуміти, що СУМ Австралії являється 
найбільш потужною одиницею в справах культ.-освітної діяльности нашого терену і, 
нам потрібно такі речі відзеркалювати та пропагувати не лише для нашого членства, 
але пропагандивною програмою до ширшого суспільства. 
 

Закриття XX-го Крайового З'їзду СУМ в Австралії 
 

Предсідник д. С.Романів побажав ново-обрані КУ успіхів в праці, та відмітив потребу 
нам бути гордими нашими осягами.  Він також подякував уступаючій КУ за 
пророблену працю. 
З відспіванням Національного гимну, уважалося ХХий Зїзд закритим. 
 
 
 
 
Стефан Романів   Катерина Островська  Уляна Моравська 
Предсідник    Секретар    Секретар 
 
 
Прилоги: 
* #1  Чорновик протоколу 
* #2  Листа делеґатів та учасників Зїзду 
* #3 Книга Звітів КУ 2006-2008 (ще до отримання компютерний варіянт у 

форматі пдф - pdf) 
* #4  Привіт від Світової Управи СУМ 
* #5  Привіт від КУ СУМ США 
* #6  Привіт від КУ СУМ Канади 
* #7  Перепрацьований Протокол 19го Зїзду 
* #8  Перепрацьований Фінансовий Звіт за каденцію 2006-2008 
* #9  Звіт Контрольної Комісії 
* #10  Копія пропанованого Статуту СУМ Австралії 
* #11  Копія Резолюції Зїзду 
* #12  Листа кандидатів до Керівних органів КУ СУМ Австралії 
* #13  Список пропозицій осер. Джілонґ на ІІІий Ступень 
* #14 Список пропозицій осер. Мельборн на ІІІий і IVий Ступені 
* #15 Список пропозицій осер. Сідней на ІІІий і IVий Ступені (ще до отримання) 
* #16 Звіт осередку Аделайда (отримано після Зїзду) 
* #17 Звіт осередку Мельборн (ще до отримання)   
* #18 Звіт осередку Сідней (ще до отримання)   
* #19 Звіт осередку Квінбієн   
* #20 Звіт осередку Нюкастель (ще до отримання)   
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6-го лютого 2009р. 

 
До:  Членів Світової Управи СУМ 
        Крайових Управ СУМ  
 
Справа: Світова Конференція Виховників  
 
Гартуйсь, Подруги та Друзі! 
 
Світова Виховна Рада Спілки Української Молоді запрошує виховників 
СУМ з Вашого терену до участі у Світовій виховній конференції, яка 
відбудеться 1-3 травня 2009 року на терені Канади в Осередку СУМ в 
Сeйнт Кетеренс, Онтаріо. 
  
Щоб взяти участь у Світовій конференції виховників необхідно: 

1. Заповнити реєстраційну анкету учасника (дивись дадодаток); 
2. До кінця березня 2009 року надіслати реєстраційну анкету 

учасника до канцелярії КУ СУМ Канади за електронною адресою 
ky-canada@cym.org; 

3. Замовити квитки на транспорт та місця ночівлі; 
4. Бути готовим під час реєстрації сплатити реєстраційний внесок в 

сумі $160,00, що покриває харчування, товариську зустріч та 
квиток на відзначення 60-ліття Осередку СУМ в Сeйнт Кетеренс; 

5. Кожен учасник конференції, який бажає брати участь в оглядинах 
околиці Ніяґара, сам відповідальний за кошт цієї прогулянки. В разі 
недостатньої кількості зголошень, ця екскурсія не відбудеться. 

 
Програма конференції та  необхідні приготування до участі в 
конференції 
 

1. Просимо ознайомитися з програмою Світової Конференції 
виховників (див. додаток); 

2. Всім головам Крайових Виховних Рад підготувати звіти по 
наступним точкам: 

• скільки діючих Осередків на Вашому терені 
• стан юнацтва загально й по Осередках (в катеґоріях: 

суменята, молодше юнацтво, старше юнацтво) 
• стан виховників по ступенях;  
• стан інших стягів дружинників по ступенях; 



• список  членів виховної ради з їх електронними адресами – 
копію передати голові Виховної Ради; 

• які роди таборів відбулися літом 2008 і скільки було 
учасників; які табори плануються на літо 2009 р. 

• які роди семінарів відбулися в 2008 і скільки було учасників; 
які заходи плануються на 2009 р. 

 
3. До 17 квітня 2009 року надіслати звіт на електронну адресу 

jendzjowsky@shaw.ca;  
4. Просимо всі осередки привезти не менше 100 копій виховних 

матеріалів (тема виховних матеріалів вияснена в програмі 
Конференції) для забезпечення ними всіх учасників конференції й 
голів Крайових Виховних Рад під час проведення Ярмарку 
виховних матеріалів. 

 
Як замовити собі нічліг? 
 

Кожний терен безпосередньо може замовити собі нічліг за 
поданими нижче контактами, наголосивши, що це для конференції  
Спілки Української Молоді – Ukrainian Youth Association 
 

Days Inn St. Catharines/Niagara 
QEW at Lake Street, Exit 46 
89 Meadowvale Drive,  
St. Catharines, Ontario L2N 3Z8 
 
Telephone: +1 905 934 5400 
Fax: +1 905 646 8700 
Email: inquiry@daysinstcatharinesniagara.com 
Web: www.daysinnstcatharinesniagara.com 

 
   Якщо маєте питання відносно нічлігу просимо в цій справі 
тримати контакт з подр. Танею Чолій в Осередку Сeйнт Кетеренс – її 
електронна адреса:  bcholy@cogeco.ca. 
 
По всіх питання Світової конференції виховників звертайтеся за 
електронною адресою jendzjowsky@shaw.ca 
 
Сподіваємося, що на виховній конференції буде нагода краще 
познайомитись, обмінятися успіхами та продискутувати спільні наші 
справи. 
 
Залишаюсь з пошаною та сумівським привітом 
 

Честь України  –  Готов  Боронити ! 
 
Ірина Єндрієвська 
Голова Світової Виховної Ради 
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Світова Конференція Виховників 
1-3 травня, 2009 року  

Сейнт Кeтeренс – Канада 
 

 
П’ятниця, 1-го травня 2009 року 
 
10:00 - 1:00 Якщо буде досить зацікавлених – Прогулянка околицямиі Ніаґари 

й церкви св. Кирила і Мефодія. 
 
2:00 - 3:30 Реєстрація і Ярмарок  (кожний терен приготовляє відповідну 

кількість примірників виховних матеріалів або зразок програми 
старшого юнацтва з підготовки до ступеня дружинника або з 
вишкільних таборів / вишкільних семінарів).   

 
3:30 - 3:45 Відкриття і знайомство. 
3:45 - 4:45 Звіти теренів – (копії звітів залишаються голові Світової Виховної 

Ради): 
• Австралія 
• Арґентина 
• Бельгія 
• Велика Британія 
• Естонія 
• Канада 
• Німеччина 
• Сполучені Штати Америки 
• Україна 
• Франція 

 
До звітів просимо включити наступну інформацію:  

 скільки діючих Осередків на Вашому терені 
 стан юнацтва загально й по Осередках (по категоріях: 
суменята, молодше юнацтво, старше юнацтво) 

 стан виховників по ступенях;  
 стан інших стягів дружинників по ступенях; 
 список й електронні адреси членів виховної ради – копію 
передати голові Світової  Виховної Ради; 

 які роди таборів відбулися влітку 2008 року і скільки було 
учасників; які  табори плануються на літо 2009 р. 

 які роди семінарів відбулися в 2008 році і скільки було 
учасників; які заходи плануються на 2009 р. 



 
4:45 - 6:00  Представлення теренів – кожний терен представляє один 

найвидатніший успіх завершений в 2008 році.  
 

Кожний терен повинен відповісти на бодай один із наступних 
двох питань: 

a) Як ви інтегруєте українців прибувших з поза вашого 
терену в громаду й сумівську діяльність? 
б) Як ви зуміли дружинників на вашому терені 
зорганізувати до активної праці? 

 
Запити й дискусія 

 
6:00 - 6:30  Перекуска 
6:30 - 8:00 Точка Світової референтури дружинників: Як втримати 

дружинників активними при своїх осередках і теренах  (друг 
Степан Дума –Австралія –Референт дружинників Світової 
Управи)    

8:00 - 8:30    Спільна знімка 
8:30  Товариська зустріч 
 
 
Субота, 2-го травня 2009 року 
 
8:00 - 9:00 Сніданок 
9:00 -10:30  Практичні поради – програма суменят – (подр. Христя Бігун – 

Америка) 
10:30 - 12:00  Практичні поради – програма молодшого юнацтва – (подр. Ірка 

Шмігельська – Канада) 
12:00 - 1:30  Практричні поради – програма старшого юнацтва  
1:30 - 2:30  Обід 
2:30 - 4:30  Практичні поради – духовні/релігійні теми під час сумівських 

зайнять – (друг Андрій Несмашний – Німеччина) 
6:00  Бенкет з нагоди 60-ліття Осередку 
  
 
Неділя, 3-го травня 2009 року 
 
8:30 - 10:00  Служба Божа 
10:00 - 10:45  Сніданок 
10:45 - 11:45  Практичні поради щодо вишкільних семінарів (подр.Юлія 

Євтушок, Україна) 
 11:45-12:45    Як бути позитивним ментором – (друг Гарі 

Несмашний – Канада) 
12:45 - 1:30  Обід 
1:30 - 2:30  Мова – практичні поради, як покращити рівень мови  
2:30 - 3:30  Як будемо адаптувати і впроваджувати ці нові ідеї по теренах 
3:30  Закриття.  Що вдалося? Що потрібно покращити? 
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Реєстраційна анкета учасника 
  Світової Конференції Виховників 
1-3 травня, 2009 р. – Сeйнт Кeтeренс – Канада 

 
 
1. Ім’я й прізвище: ________________________________________________________________ 

2. Адреса: _______________________________________________________________________ 

            ___________________________________________________________________________ 

3. Електронна адреса: ____________________________________________________________ 

4. Телефон:___________________________   мобільний:________________________________ 

5. Терен: ________________________________________________________________________ 

6. Осередок:_________________________ім.__________________________________________ 

7. Виховник, ________ступеня; ___________ років працюю, як виховник. 

8. У 2008/2009 виховному році – виховую юнацтво віком ___________, що здобувають 

________________________________ ступень. 

9. Інші Ваші функції в Осередку; Крайовій Управі; Світовій Управі: 

______________________________________________________________________________ 

______________________________________________________________________________ 

10. Потребую транспорт з Торонта до Сeйнт Кетеренс із поворотом після конференції:   
 так     ні 

 
11. Я був/ла б зацікавлений/а взяти участь у прогулянці до Ніагару, беручи під увагу що за це 

буде додатковий кошт (приблизний кошт $20 – 40 кан.):      так     ні    
 

 

______________________________________________   ________________ 
Підпис          дата 

 

______________________________________________   ________________ 
Підпис голови або голови виховної ради      дата 
 
 

ПРОСИМО  ВИСЛАТИ РЕЄСТРАЦІЮ ДО КАНЦЕЛЯРІЇ КРАЙОВОЇ УПРАВИ СУМ КАНАДИ 
ky-canada@cym.org ДО 31. БЕРЕЗНЯ, 2009 РОКУ! 



 

CПІЛКА   УКРАЇНСЬКОЇ   МОЛОДІ 
UKRAINIAN YOUTH ASSOCIATION    -    UNION DE LA JEUNESSE UKRAINIENNE 

VEREINIGUNG DER UKRAINISCHEN JUGEND   -   ASOCIACION JUVENIL UCRANIA 

СВІТОВА УПРАВА   -   WORLD EXECUTIVE 
 

SvitovaUprava@CУM.org       777 Pritchard Avenue, Winnipeg MB R2V 3V3 Canada     
 

 

 

КРАЙОВІ УПРАВИ   –   NATIONAL EXECUTIVES 
Арґентина – Австралія – Бельгія –Канада – Естонія – Франція – Німеччина – Велика Британія – Україна – Сполучені Штати Америки 

Argentina – Australia – Belgium –Canada – Estonia – France – Germany – Great Britain – Ukraine – United States 
 

5 лютого 2009 року 
 
До:  Членів Світової Управи СУМ 
        Крайових Управ СУМ  

     
Oбіжник ч.1/2009 

 
Cправи :  -    Гасло і річниці на 2009 рік 

- Світова Конференція Виховників 
- Пленум СУ 
- VII Світовий Злет Дружинників 
- Oднострої 
 

 
Шановні Подруги й Друзі!   
Гартуйсь!  

 
В грудні 2008 відбулась чергова телеконференція президії Світової Управи 

СУМ, де було обговорено ряд питань і прийнято важливі для нашої Спілки рішення:  

 

1. Світова Управа затвердила гасло та річниці, які СУМ відзначатиме в 2009-му році.  

Гасло СУМ на 2009 рік: «Хто борець – той здобуває сві».  Перелік річниць та 

вияснення Гасла розміщені на веб-сторінці СУМ. 

 

2. Світова Виховна Рада повідомляє, що чергова Світова Конференція Виховників 

відбуватиметься 1-3 травня 2009 р на терені Канади в Осередку СУМ в Сейнт 

Кетеренс, Онтаріо. В залученню знайдете лист голови Світової Виховної Ради, 

програму Конференції та реєстраційну форму. Дану інформацію просимо 

поширити по Ваших осередках/виховникам. 

 

3. 17 і 18 жовтня 2009 року в Мюнхені заплановані урочистості з нагоди 50-річчя 

загибелі Провідника Степана Бандери з рук московського агента.  У зв’язку з цими 

відзначеннями і згідно з вимогами статуту СУМ,  вирішено: відбути наступний 



Пленум Світової Управи Спілки Української Молоді 14-15 жовтня 2009 року у 

місті Мюнхен, Німеччина.   Закликаємо членів СУ, включно з головами Крайових 

Управ, до активної участі в Пленумі. У випадку, коли голова Крайової Управи не 

може особисто прибути на Пленум, Крайова Управа даної країни зобов’язана 

призначити представника, котрий заступає голову на Пленумі з повним правом 

голосу. Про проект порядку денного та час нарад ми повідомимо в наступних 

місяцях.   

 

4. Ваші терени вже отримали попередні інформації про VIII-ий Світовий Злет 

Дружинників СУМ, який відбуватиметься у Ванкувер, Канада, в днях 12-21го 

лютого, 2010 р. Світова Управа закликає Дружинників СУМ з усіх теренів де діє 

наша Спілка позитивно відгукнутись і прийняти активну участь у цьому заході. 

 

5. В найближчому часі СУ вдруге замовлятиме необхідні частини сумівських 

одностроїв.  Крайові Управи, які ще не повідомили  про свої потреби повинні це 

негайно (до двох тижнів) зробити. Нагадуємо, що  замовлення  приймається від  

мінімальної кількості (100 шт) необхідної частини сумівського однострою. 

Наступне замовлення передбачається в кінці  грудня 2009 року. 

 

6. Від початку виховного 2009-10 року (з вересня місяця 2009 року) передплатна 

вартість сумівського дичячого пригодницького журналу «Крилаті» становитиме 

$30 американських доларів. 

 

Залишаємось з пошаною до Вас,  та з сумівським привітом 

Честь України  –  Готов  Боронити ! 

 

  

 

Мирослава Підгірна                     Неля Лавріненко 

Голова   Генеральний Секретар 

 

Додатки  
 




